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خبری

ترس از تکفیر
رمضان  ماه  شب  اولين 
جمهوري اسلامي تو محله ما 
شيخي سحر بلند شد و درب 
تك تك خونه ها را زد كه: اي 
مردم براي سحر و نمازِ شب 
خواب نمانيد... ول كن هم 
نبود آنقدر مي كوبيد تا اگر 
اعلام   داشت  افِ  افِ  طرف 

بيداري كند اگر اف اف نداشت برق را روشن كند!
بامدادان يكي از همسايه ها كه گويي اهل سواد و كلاس بود 
با ادب و احترام كلون خانه شيخ را به نشانه اعتراض كوبيد و 
بانگ برآورد كه من زخم بر معده دارم و عيالم نطفه در رحم، 
در اين ماتم سرا هم كس ديگري نيست. ولي شيخ سريش 
ول كن معامله نبود و نسخه براي همسايه پيچيد كه:»قيام 

كن، نافله بخوان«!
به  نگاهي  بود  مانده  واج  طفلكي همسايه معترض هاج 
جماعت تماشاچي كه مي دانست همه در دل حق به او مي 
دهند انداخت ولي هيچكس حتي نيم نگاهي به همسايه 
مظلوم نكرد، زيرا حمايت از حقوق مسلّم همسايه معترض به 

معني عدم التزام عملي به اسلام  بود و ايضا: تكفير!
فردا شب آِن شب هنوز يك ساعت مانده به شروع برنامه هاي 
سحر ناگهان صدا  دعاي سحر با بالاترين قدرت در سطح محل 
پيچيد ملت در دل شب به كوچه ريختند صدا از آخرين مدل 
»امپلي فاير« پشت بام همسايه معترض بود جماعت به درب 
خانه اش هجوم آوردند درب را گشود و قبل از آنكه علت 
هجمه همسايگان را بشنود خيلي خونسرد و متين گفت:»من 
تا حالا اشتباه مي كردم و راه و رسم و تكليف دينداري را نمي 

دانستم خدا مرا ببخشد!«
چهل و دو سال بعد وقتي ديدم دكتر حسن روحاني يك 
ماه پیش از شروع مراسم محرم رسما چراغ سبز نشان داد 
ياد همسايه معترض افتادم. بعدها وقتي بيشتر با همسايه 
نزديك شدم در توجيه رفتارش در رمضان ٥٨ گفت:»اگر بنا بر 
ريا و حقه بازي باشد من آخرش هستم چرا من هزينه بدهم 

ديگران تماشا كنند.«
نمي شد به پندار و گفتار و كردار جديد همسايه معترض ايراد 
گرفت چون همسايه معترض قول تغيير نداده بود و پيامبر 

نبود كه غم امت بخورد؛ ولي...

شیوع دوباره کرونا در چین و هنگ کنگ؟
در حالی که تب کرونا در چین و هنگ کنگ در حال فروکش 
کردن بود شمار مبتلایان به این ویروس در روزهای گذشته 
برای  روزانه  آمار  که  طوری  به  است  یافته  افزایش  دوباره 
سومین روز متوالی در چین بالای ۱۰۰ نفر را ثبت کرده است.

به گزارش »دنیای هوادار«، بر اساس آمار کمیسیون ملی 
چین،  در شبانه روز گذشته در این کشور ۱۲۷ مورد جدید ابتلا 
به ویروس کرونا ثبت شده است که از این تعداد ۱۲۳ مورد 

داخلی و سه مورد وارداتی بوده است.
از تعداد مبتلایان داخلی، ۱۱۲ تن در استان مسلمان نشین 
استان  در  هم  تن  و ۱۱  در شمال چین  واقع  سینکیانگ 
لیائونینگ و بندر دالیان در جنوب شرق چین ثبت شده است
در هنگ کنگ هم با افزایش شمار مبتلایان روزانه به بالای 
صد نفر آمار کلی این منطقه هم به سه هزار و ۱۵۱ تن رسیده 
است که از این تعداد ۲۵ تن جان باخته و هزار و ۶۶ تن هم 

درمان شده اند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی معیار در برگزاری عزاداری های 
محرم را ضوابط کارشناسان بهداشتی و ستاد ملی مقابله با 
کرونا بیان کردند و فرمودند: هرچه آن ها لازم بدانند، باید 

مراعات شود.
حضرت آیت الله خامنه ای به مناسبت عید سعید قربان در 
سخنانی با مردم شریف ایران با تبریک این عید سعید از 
تلاش های مجاهدان سلامت و خدمت و بویژه کادر درمان 

در اپیدمی ویروس کرونا قدردانی کردند.
ایشان درمورد برگزاری مراسم محرم اظهارداشتند: مدت 
هاست هرکسی درباره برگزاری مراسم محرم چیزی می 
گوید، من می خواهم تأکید کنم در عزاداری ها معیار آن 
چیزی است که کارشناسان بهداشت و ستاد ملی مقابله با 

کرونا به ما می گویند.
رهبر انقلاب اسلامی یادآور شدند: بنده خودم شخصا هرچه 

را که آن ها لازم بدانند مراعات خواهم کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین به هیات ها، منبری 
ها و مداح ها و دیگران توصیه کردند که هرکاری می کنید، 
ببینید ستاد ملی مقابله کرونا چه می گوید اگر ضابطه ای 

تایید کردند، همه ما موظف هستیم آن را رعایت کنیم.
ایشان همچنین اظهارداشتند: امروز همه دنیا با ابتلای 
همگانی مواجه  هستند، شاید در بسیاری از جاها هم 
کسانی باشند که به مردم کمک هایی می کنند اما فکر 
نمی کنم هیچ جا مانند ایران عزیز تعداد افراد داوطلب برای 

کمک به مردم آنقدر زیاد باشد.
رهبر معظم انقلاب یادآور شدند: مجموعه های درمانی در 
صفوف مقدم مبارزه بودند و فداکاری کردند و زبان قاصر 
از بیان این فداکاری است، پشت سر آنان همین داوطلبان 

بودند که پشتیبانی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین گفتند: عده ای از مردم 
در ماجرای شیوع کرونا به شدت آسیب دیدند و این را باید 
جبران کرد. این را باید مردم جبران کنند، نمی توان همه بار 
را بر دوش دولت و نهادهای شبه دولتی گذاشت، آن ها هم 
وظایفی دارند که باید انجام دهند، اما کافی نیست و خود 

مردم هم می توانند کمک کنند.
ایشان به شرایط تحریم در کشور اشاره کردند و آن را یک 
جنایت بزرگ دانستند که علیه یک ملت به کار می گیرند.

رهبر انقلاب اسلامی اهداف دشمن از تحریم ها را شامل 
اهداف کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت و جانبی 
دانستند و گفتند: هدف کوتاه مدت به ستوه آوردن ملت 

ایران است.

میان  هدف  دادند:  ادامه  ای  خامنه  الله  آیت  حضرت 
و  است  ایران  علمی  پیشرفت  از  جلوگیری  نیز  مدت 
هدف بلندمدت به ورشکستگی کشاندن دولت و کشور و 

فروپاشی اقتصاد ایران است.
ایشان یادآور شدند: هدف جانبی آن ها قطع رابطه ایران 
با دستگاه های منطقه است، آنچه دشمن خبیث با اعمال 
تحریم ها می خواسته نشده و نخواهد شد که خودشان 

هم اعتراف کرده اند.
جریان  تحریم  موازات  به  افزودند:  انقلاب  معظم  رهبر 
تحریف حقایق و واژگون نشان دادن واقعیات هم وجود 
دارد. اگر جریان تحریف شکست بخورد، تحریم نیز شکست 

می خورد چرا که عرصه جنگ اراده ها است.
حضرت آیت الله خامنه ای با طرح این سوال که آیا تحریم 
قابل علاج است، تصریح کردند: قطعا قابل علاج است، این 
علاج نیست که ما در مقابل آمریکا عقب نشینی کنیم، 

علاج تحریم فقط و فقط تکیه بر توانایی ملی است.
ایشان در ادامه سخنانشان به نیاز ایران به انرژی هسته ای 
اشاره کردند و افزودند: انرژی هسته ای نیاز قطعی فردای 
ایران است، ایران تا چند سال دیگر به 20 تا 30 هزار مگاوات 

برق هسته ای نیاز دارد.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین گفتند: مشکل آمریکا با 
ایران این است که نه می تواند ما را حذف کند و نه می 
تواند تسلیم کند. آمریکا می کوشد ایران و چین و دیگر 
کشورها را دشمن ملت خود معرفی کند اما بزرگ ترین 

دشمن ملت آمریکا همان رژیم حاکم بر آمریکاست. آنان 
در خارج به دنبال دشمن نباشد.

حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از سخنانشان 
درباره وضعیت اقتصادی کشور تاکید کردند: ایران از لحاظ 
معیشت عمومی و گرانی ها دچار مشکل جدی است، در 
این ارتباط یک بخش اقدامات فوری و یک بخش اقدامات 

بلند مدت است.
ایشان افزودند: در حوزه اقدامات فوری مهار قیمت ها، 
اولویت است. هدایت  در  پولی  ارزش  بازار، حفظ  ثبات 
نقدینگی به تولید و رفع موانع جهش تولید باید در دستور 

کار قرار گیرد.
رهبر معظم انقلاب تاکید کردند: گرانی باید علاج شود 
و اقداماتی که باید در این زمینه انجام شود با رئیس 

جمهوری و مسئولان گفت و گو شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه رفع موانع جهش تولید 
را ضروری دانستند و فرمودند: به من این گونه پیشنهاد 
شده است که کارگروه ویژه ای از طرف سران سه قوه تعیین 
شود که به عنوان نماینده اقتصادی سران قوا موانع جهش 
تولید را بررسی و به نتیجه برسند. آن ها جدی این موضوع 

را دنبال کنند که موانع جهش تولید چیست.
ایشان همچنین صبر، ثبات، ایستادگی و کار جهادی را 
وظیفه همه مردم و مسئولان دانستند و تاکید کردند: 
احتیاج به صبر و ثبات برای تامین آینده داریم، باید گام 

خود را محکم کنیم.

خبر اول

»رهبر معظم انقلاب«:

معیار برگزاری مراسم عزاداری محرم ضوابط ستاد ملی مقابله با کرونا  است

تلنگر

مکث

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید سید محمد بهشتی  را گرامی می دارد

263 هزار و 519 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
گفت: تاکنون ۳۰۴ هزار و ۲۰۴ نفر در کشور به طور 
قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۱۹۷ نفر 
در ۲۴ ساعت گذشته، شمار جان باختگان این بیماری 
به ۱۶ هزار و ۷۶۶ نفر رسیده و تاکنون 263 هزار و ٥19 
نفر از بیماران، بهبود یافته و از بیمارستان ها ترخیص 

شده اند.
آمار  آخرین  درباره  گذشته  روز  لاری  سادات  سیما 
مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت 
ناشی از این ویروس بیان کرد: تا دیروز و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۶۷۴ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۵۲۳ 
مورد بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور به ۳۰۴ هزار و ۲۰۴ رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۹۷ 
بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری تاکنون به ۱۶ هزار و ۷۶۶ 

نفر رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۲۶۳ 
هزار و ۵۱۹ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند. همچنین ۴۰۲۱ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت 

قرار دارند.
و ۹۰۹  هزار  و ۴۵۶  میلیون  دو  تاکنون  گفت:  لاری 

آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
سخنگوی وزارت بهداشت با اعلام اینکه ۱۵ استان در 
وضعیت قرمز و ۱۱ استان در وضعیت هشدار هستند، 
فارس،  گلستان،  مازندران،  تهران،  های  استان  افزود: 
آذربایجان شرقی، اردبیل، اصفهان، البرز، ایلام، خراسان 
و  لرستان  سمنان،  شمالی،  خراسان  کرمان،  رضوی، 
هرمزگان در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان 
های آذربایجان غربی، خوزستان، بوشهر، چهارمحال و 
بختیاری، زنجان، همدان، کهگیلویه و بویر احمد، مرکزی، 

یزد، گیلان و قم هم در وضعیت هشدار قرار دارند.

کرونا در ایران

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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مدتی است محمود و اعوان انصارش از هر منفذی برای مطرح 
کردن و جلوه گری خود با اهداف مشکوک سیاسی استفاده 
می کنند و ظاهرا خطوط قرمز خاصی را هم برای خود متصور 

نیستند.
از پیام فرستادن برای مذاکره با آمریکا و به شکلی معنادار 
و چسباندن این پیام به جمله »آمادگی برای هرگونه ایثاری 
در راه مردم« در مصاحبه با یک تلویزیون اینترنتی ایرانیان 
آمریکا )یو اس ایران تی وی( تا حضور نزدیکان سیاسی محمود 
احمدی نژاد در رسانه ایران نشناس سعودی اینترنشنال که 
عملی و علنی، کار ویژه اش، مشروعیت سازی و قبح زدایی 
از تروریست های قومی و یا منافقین خلق است و بدتر از 
این ها، جنجال سازی بر سر تفاهم نامه بین ایران و چین 
که دقیقا همان خطی بود که رسانه های محور غربی عبری و 
عربی دنبال می کردند و برایش سمپاشی های حجیم رسانه 
ای را در دستور کار خود قرار داده بودند و کماکان هم  بر همان 
سبیل شیطانی گام برمی دارند و حالا هم گل به خودی در 
حد شاهکار در قالب »عالیجناب« خطاب کردن »بن سلمان« 
همان قصاب سعودی در نامه ای محبت آمیز برای این حرامی 
و پیشنهاد فرصت طلبانه و بیفکرانه  واسطه گری برای صلح 

بین انصار الله و سعودی ها!
واقعا خواندن این نامه شرم آور برای کسانی که حتی  اندکی 
با منافع ملی ایران و خط مشی انقلابی نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران آشنا هستند  و با آن هم آوایی دارند به واقع 
یک شکنجه تمام عیار و یک سوهان روح بغایت دردآور است.
چرا؟ برای اینکه یک شخصیت شناخته شده کلان سیاست 
ایران که زمانی بالاترین پست اجرایی کشور را به مدت ٨ 
سال در اختیار داشته اینطور ناپخته و بدون محاسبه و حتی 
»احمقانه« بیاید و مثلا خود را سفیر صلح بداند و خود را میان 
ایران و عربستان و ناجی مردم یمن جا بزند یا از عمق بلاهتش 
است که می جوشد و یا از قله پدر سوختگی اش که در حال 

ریزش است.
باز هم چرا؟! در ادامه عرض خواهم کرد. محمود در ابتدای این 
یاوه نامه به قصاب مردم یمن افاضه کرده:»جنگ خانمان سوز 
در یمن که بر اثر برخی رقابت ها و دخالت های منطقه ای و 

فرا منطقه ای آغاز شده...«

آقای سابقا محترم! واقعا ندیدی جنگ خانمان سوز یمن در 
اثر تجاوز آشکار سعودی ها آغاز شده و انصارالله به نمایندگی 
تمامی وطن داران یمنی در مقابل این تجاوز ناجوانمردانه 
قد علم کرده است؟ واقعا تقلیل دادن این تجاوز وحشیانه 
سعودی ها و مقاومت بی مانند دلاوران انصارالله در مقابل 
آن به »رقابت ها و دخالت های منطقه ای و فرا منطقه ای« 

چیزی به جز واگویه افکار شیاطین و همصدایی با دشمنان 
ملت یمن و محور مقاومت است  که از بام تا شام به دنبال 
جا انداختن این دروغ کثیف هستند که جنگ ملت یمن برای 
استقلال و عزتشان با جانیان سعودی و ائتلاف، صرفا یک 
جنگ نیابتی بین نیروهای نیابتی ایران و نیروهای سعودی 

است؟ 

مرد ناحسابی! انصارالله یمن که امروز در پیشانی مقابله با 
شیاطین متجاوز به کشورشان هستند چندبار با خواسته های 
حداقلی چون برداشتن محاصره دارو و غذا بر مردم یمن  و 
عدم بمباران هوایی دیوانه وار ائتلاف و تشکیل دولت مستقل 
در یمن از ژوئن 201٥ در مذاکرات ژنو تا به امروز پای میز 
مذاکرات صلح رفته اند و طرف عربستانی و ائتلاف جنایتکار 
همسو با آن حاضر به دادن کمترین امتیازی نشده است؟ بعد 
شما... در کمال نادانی  در نامه ات به سردسته این اجامیر که 
همان بن سلمان قاتل است  نوشته ای »از طرفی می دانم که 
جنابعالی از وضعیت فعلی ناخشنود و از اینکه روزانه جمعی 
از مردم بی گناه کشته و زخمی می شوند، زیرساخت ها آسیب 
می ببینند و منابع ملت های منطقه به جای سازندگی و ارتقای 
رفاه، امنیت و پیشرفت، صرف تخریب می شود ناراحتید و از 

این رو از برقراری صلحی عادلانه استقبال می نمایید«!
آیا واقعا نمی فهمی که این هرزه زاده سعودی همان چیزی را 
از مردم یمن می خواهد که پمپئو و ترامپ حرامزاده از ایران 
می خواهند؟ آیا با رصد وقایع این چند ساله درگیری انصارالله 
با متجاوزان سعودی نفهمیدی  این متجاوزان و خناثان واقعا 
به کمتر از تسلیم انصارالله و ملت مقاوم یمن دلشان رضا نمی 

شود؟ این ها کجایش »صلحی عادلانه« است؟ 
واقعا  ناآگاه هستی که نمی دانی همین حالا مذاکرات بین 
طرفین درگیری با میانجیگری عمان و کشورهای اروپایی و 
ایران در عمان و برخی کشورهای دیگر برقرار است و نیاز نیست 
کسی بخواهد دوباره میانجی شود و یا جنابعالی از روی قصد 
و غرض دیگری با طرح  این ادعای مشکوک و مضحک در 
باب میانجیگری، چنین پاس گلی به این قاتلان کودک کش 
داده ای چرا که اگر رهبر انصارالله نخواهد )و نباید( پیشنهاد 
فرصت طلبانه تو را قبول کند چه هجمه عظیمی را علیه مردم 
مظلوم یمن از سوی قاتلان سعودی و اعوان و انصارش در 
کشاکش این مذاکرات نفس گیر سامان می دهند و سعودی 
ها  قطعا در بوق و کرنا خواهند کرد که این یمنی ها و انصارالله 
هستند که جنگ طلب هستند و نه ما و اینگونه جای جلاد و 
قربانی عوض خواهد شد و دست کم فشار رسانه ای بر هیات 
مذاکره کننده یمنی هم در مذاکراتی که در جریان هست بالاتر 

خواهد رفت؟  

شاید به خاطر داشتن همین افکار مسموم و عدم شناخت 
مفهوم امنیت ملی به خصوص در مورد دفاع از حرم و حضور 
در سوریه بود که شهید بزرگ و زنده جاوید سردار سلیمانی و 
مجموعه امنیتی کشور حتی با دولت لیبرال مسلک روحانی 
که دست کم در راس آن یک رئیس جمهور آگاه به مفاهیم 
امنیت منطقه ای بود، راحت تر کار می کرد تا شمایی که دم 

از انقلابی گری می زدید!

شمایی که به روایت سردار »حمید محبی«، جانشین اطلاعات 
نیروی زمینی سپاه، کار بشار اسد را تمام شده می دانستید 
و می خواستید دیگر نظام در سوریه هزینه نکند. شمایی که 
در توئیتی نانجیبانه در سال 1397  نوشتید:»در درگیری های 
منطقه هر اتفاقی بیفتد طرف پیروز فقط و فقط صهیونیست 

ها هستند.«
و حالا همان خط را در شرم نامه فعلی تان هم پی گرفته اید 
در جایی که چنین یاوه بافته اید:»بر هیچکس پوشیده نیست 
که این جنگ تا هر زمان طول بکشد جز خرابی و مرگ انسان 
های بی گناه نفعی برای هیچ یک از طرف ها نداشته و اصولا 
طرف پیروز نخواهد داشت و همه بازنده و در پیشگاه ملت ها 

محکوم خواهند بود.«
عجب مغلطه کار و سفسطه بازی هستی محمود! حتما شما 
اگر با همین افکار فعلی، نخست وزیر و یا رئیس جمهور ایران 
در دوران دفاع مقدس بودی و در حالی که خاک کشور در 
اشِغال دشمن بود، صدام متجاوز را هم ابتدا عالیجناب خطاب 
می کردی ودر ادامه  برایش می نوشتی:»اطمینان دارم که با 
همراهی و همکاری سازنده جنابعالی، اقدامات موثر و تعیین 
کننده ای در جهت پیشگیری از ادامه وضع اسفبار کنونی و 

پایان دادن به جنگ و خصومت قابل انجام است.«
و یا شاید در جریان جنگ 33 روزه حزب الله لبنان با اسرائیل 
هم کار سید مقاومت سیدحسن نصرالله را تمام شده تلقی 
می کردی و نظام را از حمایت حزب الله و مردم لبنان نهی می 
کردی چرا که اعتقاد شما بر این است که »طرف پیروزی در 
این جنگ ها وجود ندارد و همه بازنده و در پیشگاه ملت ها 

محکوم خواهند شد!«
و خلاصه برای اینکه در قدرت بمانی و یا به قدرت برسی چوب 
حراج به منافع ملی ایران در داخل و خارج از مرزهای کشور 
ولو به قمیت امنیت ملی می زدی. کاری که همین حالا در 
فقره جنجال سازی بر سر قرارداد 2٥ ساله بین ایران و چین و 
این نامه شرم آور به بن سلمان در حال انجامش هستی و خدا 
می داند از این جعبه مارگیری در نوبت بعدی چه چیزی بیرون 

خواهد جهید. بله بوی فتنه و انحراف از سراسر اعمال عوام 
فریبانه ات به مشام می رسد جناب احمدی نژاد و شاید به 
خاطر این بوی تعفن است که هیچکس از علما در قم حاضر 
به دیدار با شما نشده اند و سه سال است به هر دری می زنید 

تا به دیدار رهبری بروید ولی نمی توانید...
شمایی که زمانی مظهر حمایت از مستضعفین بودید و حتی 
رهبری به درستی سیاست ها و نظرات اقتصادی و فرهنگی 
شما را در حمایت از اقشار فرودست جامعه، به نظرات خود 
نزدیک تر می دانست و با حمله به افسانه سازی از هلوکاست، 
بنیان های صهیونیزم جهانی را به لرزه در آورده بودی کارت 
کشیده به آشتی جویی با ترامپ و تهیه خوراک برای رسانه 
های جریان صهیونیزم جهانی در کوبیدن قرارداد استراتژیک 
ایران با چین و حالا هم نامه فدایت شوم برای قصاب مردم 
یمن؟ شمایی که زمانی مفتخر به بوسیدن دست مستضعفین 
بودی حالا به پابوس مستکبرین رسیده ای؟ از دست بوس 
میل به پابوس کرده ای... خاکت به سر ترقی معکوس کرده 

ای!
شاید وقت آن است که پرونده شما به شکلی واضح تر و حتی 
در دستگاه قضائی کشور گشوده شود و زیر ذره بین قرار گیرد 
تا ماهیت فرصت طلبانه و دغلکار شما که در پشت صوت و 
صورتی عوام فریب پنهان شده، بر آفتاب افتد. به خصوص 
اینکه با این روند مشکوک و فرصت طلبانه و موذیانه ای که 
شما پیش گرفته اید و شرایط حساس و ملتهب اقتصادی و 
اجتماعی و سیاسی فعلی کشور، چندان بعید نیست که خیال 

فتنه ای بزرگ در سر داشته باشید.

نَ لَهُمُ الْهُدَی  وا عَلی  أَدْبارهِِمْ مِنْ بَعْدِ ما تَبَیَّ الَّذینَ ارْتَدُّ

لَ لَهُمْ وَ أَمْلی  لَهُمْ یْطانُ سَوَّ الشَّ

  کسانی که بعد از روشن شدن هدایت برای آن ها، پشت به 
حق کردند، شیطان اعمال زشتشان را در نظرشان زینت داده و 
آنان را با آرزوهای طولانی فریفته است! »سوره محمد آیه 2٥«

دیدگاه

بررسی نامه شرم آور »احمدی نژاد« به قصاب مردم یمن؛

محمود بوی فتنه می دهد 

اجتماعی

رضا تواضعی

  نویسنده

یک شخصیت شناخته شده کلان سیاست ایران که زمانی بالاترین پست اجرایی کشور 
را به مدت 8 سال در اختیار داشته اینطور ناپخته و بدون محاسبه و حتی »احمقانه« 
بیاید و مثلا خود را سفیر صلح بداند و خود را میان ایران و عربستان و ناجی مردم یمن 
جا بزند یا از عمق بلاهتش است که می جوشد و یا از قله پدر سوختگی اش که در حال 

ریزش است.

برای اینکه در قدرت بمانی و یا به قدرت برسی چوب حراج به منافع ملی ایران در داخل و 
خارج از مرزهای کشور ولو به قمیت امنیت ملی می زدی. کاری که همین حالا در فقره 
جنجال سازی بر سر قرارداد 25 ساله بین ایران و چین و این نامه شرم آور به بن سلمان 
در حال انجامش هستی و خدا می داند از این جعبه مارگیری در نوبت بعدی چه چیزی 
بیرون خواهد جهید. بله بوی فتنه و انحراف از سراسر اعمال عوام فریبانه ات به مشام 
می رسد جناب احمدی نژاد و شاید به خاطر این بوی تعفن است که هیچکس از علما 
در قم حاضر به دیدار با شما نشده اند و سه سال است به هر دری می زنید تا به دیدار 

رهبری بروید ولی نمی توانید...

توزیع ۱۲۰۰ کیلوگرم گوشت بین نیازمندان ساوجبلاغ
همزمان با عید سعید قربان ،یک هزارو ۲۰۰ کیلوگرم گوشت گوسفند و گوساله قربانی بین 

نیازمندان شهرستان ساوجبلاغ توزیع شد. 
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شهری 11 مرداد 13٨3 برابر با 1 اوت 2004، »ريچموند تايمز« به روزنامه ها كه در دو سه سال اخير دچار بحران مخاطب شده اند 
توصيه كرده است كه همانند روزگار قديم به خريد خبر از مردم اقدام كنند و همه مردم را به صورت خبرنگار خود درآورند تا 

نه تنها خبر تازه از درون جامعه به دست آيد بلكه بر شمار مخاطبان بيافزايند!

در چنین روزی !

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

محله ی حصارک بالا؛ پُر از شور زندگی

در حالِ عکس گرفتن از یک چاله ی عجیب و غریب بودم که به 
گفته ی یکی از تسهیل گران دفتر حصارک بالا، زیرش هم پُر از پسماند 
و زباله است، که یکی از اهالی صدایش درآمد و با خنده گفت: »خانم 
بذارین این چاله چوله ها برامون بمونه! اینا دیگه شده دلخوشیمون! 

دریا که نمی تونیم بریم، حداقل اینا رو ببینیم دلمون وا شه!«
با اینکه همه از این حرفش خنده مان گرفته بود اما می دانستیم با 
زبانِ طنز به یکی از مهم ترین مشکلات محله ی حصارک بالا اشاره 
می کند؛ آسفالتِ بسیار نامناسب و تکه تکه با چاله های متعدد که با 
کوچک ترین بارندگی به دریاچه های کوچک بدل می شود و آدم را یادِ 

خیابان های ونیز می اندازد؛ البته نه به آن تمیزی و زیبایی!
**

و  بالا  حصارک  محله ی  بهسازی  و  توسعه  خدمات  دفترِ  مهمانِ 
کارمندانِ خونگرمش بودم و بنا شد بعد از گفت وگو از سطح محله 
بازدید کنیم. طی سال هایی که به حرفه ی خبرنگاری مشغول هستم، 
حصارک همیشه جزء محلاتی بوده که گزارش های مردمی جالبی از آن 

می توان تهیه کرد؛ محله سرشار است از شورِ زندگی.
هرچند در زمان شیوعِ کرونا، این میزان شلوغی بسیار خطرناک است 
اما بافت خاص این محله ی قدیمیِ کرج به دلیل تراکم بسیار بالای 
ساختمانی و در پیِ آن تراکم جمعیتیِ بسیار زیاد، همیشه پُر ازدحام 
است؛ محله ای که وسعتش قریب به 130 هکتار است با جمعیتِ 

3٨ هزار 2٥0 نفر!
به گفته ی کارشناسان دفتر، محله قدمتی بالای 100 سال دارد. اراضی 
کشاورزیِ این محدوده، سال ها پیش توسط اهالی میانِ خودشان 
تقسیم شده و هرکس در قطعه  زمینش به ساخت وساز پرداخته؛ نه 
سندی وجود داشته و نه نظارتی بر ساخت وسازها و نتیجه اش رشدِ 

ارگانیکِ این محله طیِ سال ها بوده است.
جمشید مولودی؛ مدیر دفتر پیش از ورود به بحثِ محله به موضوع 
مهمی اشاره می کند؛ »نبود تعامل میانِ نهادهای مختلف شهر کرج 
که متاسفانه حتی گاهی از عدم شناختِ سازمان ها و شهرداری های 

مناطق از وظایف دفاتر تسهیل گری حکایت دارد.«
مدت هاست به دلایل مختلف که شاید مهم ترینش، وعده های توخالی 
مسئولان باشد، مردم اعتمادی به شهرداری ندارند و همین موضوع 
به راه اندازی دفاتر تسهیل گری منجر شده است. چرا که اگر سرمایه ی 
اجتماعی در طرح ها همراه نشود، خروجیِ مطلوبی نیز در بافت فرسوده 

شاهد نخواهیم بود.
حالا اگر بناست این دفاتر که چندماه است از راه اندازی شان می گذرد، 
بتوانند حقیقتا نقشِ تسهیل گری میانِ مردم و مسئولان ایفا کنند، 
اولین قدم شناختِ صحیح وظایف و ظرفیت های دفاتر از سوی تمام 

سازمان ها و مناطق تابعه ی شهرداری است.
به محله ی حصارک دقیق می شویم؛ محله ای که به گفته ی مولودی، 
ظرفیت بالایی در پیشبرد یکی از مهم ترین اهدافِ چنین دفاتری 
دارد؛ صدور پروانه های ساختمانی از راه قانونی برای جلوگیری از 

ساخت وساز غیر مجاز که در این محله به شدت به چشم می خورد.
او می گوید: »هدف ما کاهش ساخت وساز غیر مجاز در منطقه است. 
متاسفانه بسیاری از املاک این محله قولنامه ای است. گاهی اهالی 
پروانه ی ساخت می گیرند اما ساخت وساز را باب میل خودشان انجام 
می دهند. ما می خواهیم از این روند جلوگیری کنیم و به همین دلیل 
مشاوره هنگامِ فرایند ساخت را با جدیت پیگیری می کنیم تا مردم با 
اهمیت نوسازی در بافت فرسوده و سنددار کردنِ املاک خود طبق 

ضوابط و ساخت وساز استاندارد آشنا شوند.«
امیرهوشنگ چاوشی؛ کارشناس شهرسازی دفتر نیز می گوید: »بیش از 
90 درصد املاک محله قولنامه ای هستند؛ حتی بسیاری از پلاک های 

اطراف معابر اصلی علی رغمِ نوساز بودن قولنامه ای هستند.«
او ادامه می دهد: »متاسفانه اهالی تاکنون تمایل چندانی به گرفتن 

سند نداشته اند که البته بدیهی ست؛ اگر سند بگیرند راه بر تخلف های 
آتی بسته می شود. با این حال مدتی ست پروژه ی سنددار کردنِ املاک 
را پی گرفته ایم اما پروسه ی زمان بَری است. هم چنین حداقل متراژ 
قطعات پس از نوسازی باید حداقل 72 متر مربع باشد که خیلی از 
قطعاتِ محله با این حساب نیازی به تجمیع نخواهند داشت و تنها 

باید نوسازی شوند.«
**

با علی خالقی و سها ایزدی؛ تسهیل گران دفتر حصارک بالا به بازدید 
از محله می رویم. مواجه شدن با کوچه های بن بست، معابرِ کم عرض، 
آسفالت نامناسب و زباله های رها شده در محله، نیازی به دقت فراوان 

و گشت وگذارِ طولانی ندارد.
جلب اعتماد مردم مهم ترین موضوعی است که از همان ابتدا توجه را به 
خود جلب می کند. پیرمردهایی که توی فضای سبز کوچک جلوی مسجد 
حضرت ابوالفضل نشسته اند و وقتی از آن ها عکس می گیریم برایشان 
مهم نیست که واکنشی نشان بدهند یا همان مردی که ابتدای مطلب 
به حرفش اشاره کردم و کنایه وار می گفت که مسئولان کاری نمی کنند.

با این حال دفتر پیشنهاد داده که همین فضا تجهیز شود تا مردم 
اقدامات کوچکی را در محل زندگی شان مشاهده کنند و با همین 
طرح ها و اقدامات زودبازده، بتوان اعتماد و مشارکت شان را برای انجام 

کارهای توسعه ای بزرگ، کم کم جلب کرد.
نبود پارک هم در این محله عجیب است. فضاهای سبز کوچکی به 
چشم می خورد اما دو پارک بزرگ به نام یاس و لاله در محدوده ی 
شمال محله واقع شده اند و داخل مرزِ محله نیستند. درست است که 
مردم می توانند از این دو پارک استفاده کنند اما بافت ارگانیکِ محله ی 
حصارک بالا، وقتی که از خیابان اصلی وارد کوچه ها می شوی تو را به 
هزار و یک کوچه ی دیگر هدایت می کند بدونِ فضای سبزی که مردم 

بتوانند ساعتی برای گذران اوقات فراغت از آن استفاده کنند.
به گفته ی کارشناسان دفتر، به جز فضای سبز، باقی کاربری های محله 
سرانه ی نسبتا خوبی دارند اما مشکلِ اصلی، نحوه ی پراکندگیِ این 
سرانه هاست که سبب شده بخش قابل توجهی از مردم دسترسیِ آسان 

به آن ها نداشته باشند.
خالقی می گوید فقر، یکی از مهم ترین مشکلات اهالی محله است و 
دفتر با نهادهای مختلف ارتباط برقرار کرده است. قرار است کارگاه هایی 
مربوط به مسائل مالی و توانمندسازی اقتصادی برگزار شود که البته 

به دلیل شیوع کرونا کمی عقب افتاده است.
از کوچه ی دیگری عبور می کنیم که چندین کیسه ی زباله کنارِ تیر برق 
رها شده است؛ آن هم در ساعت 12 ظهر!  خالقی می گوید محله به 
آموزش های فرهنگی نیاز دارد؛ مثل همین بحث تفکیک زباله یا رها 
نکردنِ آن در هر ساعتی از شبانه روز. متاسفانه جای خالی بسیاری از 
آموزش های فرهنگی در این محله احساس می شود که البته بسیاری 

از محلات کرج از آن رنج می برند و تنها مختصِ اینجا نیست.
صحنه ای که توجهم را جلب می کند، مغازه های کوچکی است که 
عموما طبقاتِ بالایی شان مسکونی هستند و همین جداره های تجاری، 
جنب وجوشِ بسیاری به محله بخشیده است. سها ایزدی می گوید 
عمده ی این مغازه دارها از اهالی خودِ محله هستند اما مشاغلِ خانگی 

که تولیداتشان در اینجا عرضه شود چندان پُررنگ نیست.
شلوغیِ بیش از حد، سر و صدای خودروهای عبوری و معابری که 
گاه چنان تنگ است که ماشین های تحویل اجناس به بقالی ها و 
سوپرمارکت های کوچک به سختی واردشان می شوند، و منظرِ نازیبای 
زباله ها و چاله ها، با دیدنِ پنجره هایی که روی طاقچه هایشان پُر از 
گلدان های زیباست تعدیل می شود. از این تصاویر در محله زیاد 
می بینیم. انگار گل و گیاه بینِ این همه ساختمان و از میان هزارتوی 

معابر، راهی برای روییدن یافته باشد.
با این حال مشکلات اجتماعی محله به قوت خود باقی ست؛ اعتیاد و 
خرید و فروش مواد مخدر که یکی از مهم ترین گلایه های اهالی است. 
برخی نقاط شناسایی شده اما به دلیل وسعت محله، برای شناسایی 

کامل، نیاز به زمان است.
گزارش را با یک نکته ی جالب تمام می کنم؛ حس تعلق!

بچه های حصارک بالا به محله شان افتخار می کنند و این موضوع یک 
نقطه ی قوت است. خیلی کم پیش  می آید افرادی که در محدوده ی 
بافت فرسوده زندگی می کنند به محل زندگیِ خود تعلق خاطر داشته 

باشند و این ظرفیتی بالا در حصارک است...

گزارش

نسترن کیوان پور

  نویسنده

  گزارش تصویری:  نسترن کیوان پور
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اقتصادی

»معاون وزیر راه و شهرسازی« تاکید کرد:

عرضه واحدهای مسکن ملی پایین تر 
از قیمت کنونی بازار

معاون وزیر راه و شهرسازی ضمن تاکید بر پیگیری سیاست 
جداکردن بازار سرمایه از بازار مصرف در بخش مسکن، گفت: 
عرضه واحدهای مسکونی ملی با قیمتی کمتر از قیمت کنونی 

بازار به متقاضیان مسکن، صورت خواهد گرفت.
به گزارش »دنیای هوادار«، »محمود محمودزاده« افزود: وزارت 
راه و شهرسازی در راستای جدا کردن بازار مصرف از بازار سرمایه، 
روی این موضوع متمرکز است تا واحدهایی را که در قالب طرح 
ملی با مشارکت بخش خصوصی در دست ساخت قرار دارد را با 
قیمت مناسب تر از قیمت های فعلی بازار به متقاضیان واقعی 

مسکن، عرضه کند.
وی درباره برنامه ها و سیاستگذاری های وزارت راه و شهرسازی 
برای ساماندهی بازار مسکن، کنترل قیمت ها و کاهش آن به 
میزانی که برای مصرف کنندگان واقعی قابل معامله باشد، 
گفت: قوانینی که در جریان تصویب است، چه پیشنهادهای 
دولت و چه طرح هایی که در مجلس در حال بررسی است، 
چنانچه زودتر عملیاتی و ابلاغ شوند روی بازار مسکن و کنترل 

قیمت ها، تاثیر می گذارد.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به این مطلب که بازار 
بازارهای مجاور  از  اقتصادی متاثر  مسکن در شرایط فعلی 
همچون طلا و ارز است، توضیح داد: استراتژی دولت و  وزارت 
راه و شهرسازی، جدا کردن بازار مصرف از بازار سرمایه گذاری 

است.
میانگین قیمت هر مترمربع واحد آپارتمانی مسکونی پایتخت 
در تیر امسال نسبت به خرداد افزایش در حدود ۲ میلیون 

تومانی را تجربه کرد.
خرداد امسال هرمترمربع واحد مسکونی آپارتمانی در برخی 
مناطق پایتخت با قیمت بیش از ۱۹ میلیون تومان معامله 
شد که این رقم در تیر به حدود ۲۱ میلیون تومان، افزایش 

یافت.

تا پایان امسال؛
اتصال حداقل چهار استان به شبکه ریلی 

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: این وزارتخانه امسال در 
سال جهش تولید درخصوص افزایش سهم حمل و نقل ریلی 
برنامه های ویژه ای را از جمله اتصال حداقل چهار استان به 

شبکه ریلی در دستور کار خود دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، امیرمحمود غفاری معاون برنامه 
ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرسازی در مورد توسعه 
و اتمام پروژه های ریلی کشور به خصوص در سال ۹۹ که 
سال جهش تولید نامگذاری شده است، افزود: با عنایت به 
تاکیدات رهبر معظم انقلاب و رییس جمهوری در سال های 
اخیر و تکالیف قانونی از جمله برنامه پنج ساله ششم توسعه 
مبنی بر افزایش سهم حمل ونقل ریلی در حوزه حمل بار، 
مسافر و ترانزیت، این وزارتخانه برنامه ویژه ای ازجمله اتصال 
حداقل چهار استان به شبکه ریلی، توسعه و تکمیل شبکه 

ترانزیتی ریلی را در دستورکار خود قرار داده است.
وی ادامه داد: برهمین  اساس در سال جهش تولید برنامه 
احداث هزار و ۶۱۴ کیلومتر خطوط اصلی، فرعی و دوم، 
نوسازی، بهسازی و ارتقاء ناوگان باری و ریلی و لکوموتیو 
را با ظرفیت دو هار دستگاه، به ارزش اعتباری ۱۳۰۷۱ میلیارد 

تومان در سرلوحه فعالیت های خود قرارداده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین گفت: این برنامه ها 
و اولویت آن ها مشخص شده است، به همین خاطر از 
برنامه و  با همکاری سازمان  اعتبار موردنیاز  این مقدار  
بودجه کشور، مبلغ پنج هزار و ۵۴۹  میلیارد تومان تاکنون 
تخصیص یافته و برای باقی مانده اعتبارت موردنیاز، در دست 

پیگیری است.

12 مردادماه؛ آخرین مهلت پرداخت 
عوارض و شارژ حساب کاربری 

خبرنگاران 
مدیر واحد ساماندهی محدوده ها و طرح های ترافیکی اعلام 
کرد: خبرنگارانی که پیامک تایید مدارک طرح ترافیک ۹۹ را 
دریافت کرده اند تا پایان روز یکشنبه )۱۲ مرداد ماه( مهلت دارند 
نسبت به پرداخت عوارض و شارژ حساب کاربری خود به مبلغ 

۱۴۰ هزار تومان اقدام کنند.
اینکه  بیان  با  به گزارش »دنیای هوادار«، عمارسعیدیان فر 
تاکنون پیامک تأیید مدارک و سهیمه طرح ترافیک سال ۹۹ 
برای بیش از ۱۵۰۰ خبرنگار ارسال شده است، گفت: خبرنگارانی 
که پیامک تأیید مدارک را دریافت کرده اند تا پایان روز یکشنبه 
)۱۲ مرداد ماه ( مهلت دارند، نسبت به پرداخت عوارض و شارژ 
حساب کابری خود در سامانه »تهران من« به مبلغ ۱۴۰ هزار 

تومان اقدام کنند.
مدیر واحد ساماندهی محدوده ها و طرح های ترافیکی تصریح 
کرد: در سال ۹۹ به حدود ۲۰۵۰ نفر از خبرنگاران سهمیه طرح 
ترافیک تعلق خواهد گرفت و همچنان ارسال پیامک تایید 

مدارک طرح ترافیک به خبرنگاران ادامه دارد.
به گفته سعیدیان فر، طی هفته آینده به سایر خبرنگاران که 
مجوز طرح ترافیک ۹۹ به آن ها تعلق گرفته است پیامک ارسال 

خواهد شد.
شهرداری  نقل  و  حمل  معاونت  عمومی  روابط  براعلام  بنا 
تهران، سعیدیان فرد در پایان تاکید کرد: پس از اتمام سهمیه 
طرح ترافیک خبرنگاران، فرآیند ارایه کارت بلیط به خبرنگاران 

متقاضی، آغاز خواهد شد.

بحران آلودگی سرب در جهان و ۸۰۰ 
میلیون کودکِ در معرض خطر

سازمان ملل متحد در گزارش تازه ای درباره یک بحران بهداشتی 
عظیم و ناشناخته هشدار داد؛ بحرانی که به گفته این سازمان 
تا ۸۰۰ میلیون کودک در سراسر جهان را در معرض مسمومیت 

ناشی از این نوع آلودگی آب و هوایی قرار داده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، صندوق کودکان 
سازمان ملل متحد در این گزارش اعلام کرد تخمین زده می شود 
از هر سه کودک یک نفر، سطح سرب در خونش به اندازه ای 
بالا است که نیاز به اقدام فوری برای پیشگیری از آسیب های 

طولانی مدت دارد.
این نوع سرب که یک نوروتوکسین قوی دارد با علائم اولیه 
کم و بی سر و صدا سلامت کودکان را به صورت جدی تهدید 

می کند.
هنریتا فور، مدیر اجرایی یونیسف در این خصوص می گوید: اطلاع 
از چگونگی آلودگی گسترده سرب و درک عواقبی که می تواند 
برای زندگی افراد و جوامع ایجاد می کند باید عزم ما را برای اتخاذ 

اقدامات فوری در جهت محافظت از کودکان جزم تر کند.
قرار گرفتن در معرض سرب در دوران کودکی عواقب گسترده ای از 
جمله مشکلات رفتاری، آسیب های کلیوی و بیماری های قلبی 

و عروقی در آینده را برای فرد به همراه دارد.
گفته می شود این مشکل بیشتر در جنوب آسیا اتفاق می افتد و 
کودکان آن منطقه بیش از سایر مناطق در معرض خطر هستند. 
آلودگی سرب از منابع مختلفی چون کوره های فضای باز رنگ و 
بنزین حاصل می شود. همچنین لوله کشی سرب در بسیاری از 
کشورها مقادیر خطرناکی از مواد شیمیایی را وارد آب آشامیدنی 

می کند.
در بخش دیگری از گزارش سازمان ملل آمده است که یکی دیگر 
از منابع برجسته تولید سرب، سم باتری های غیرقابل بازیافت و 
یا ضعیف باتری ماشین است. نکته دیگر اینکه در کشورهایی 
که مسمویت با سرب برای کودکان بیشتر اتفاق افتاده از سال 
۲۰۰۰ به بعد تعداد وسایل نقلیه در جاده های آن کشورها دو 

برابر شده است.

پارتیزانی  بازاریابی  استراتژی  پیگیری  که  سازمانی 
)چریکی( را انتخاب می کند، به این مسئله آگاه است 
که بازاریابی یک فرایند است، نه یک رویداد. لوینسون، 
یک حمله بازاریابی گام به گام را مطرح می سازد که 
به پارتیزان کمک می کند تا جنگ های واقعی را برای 

تولید سود برنده شود:
گام )۱(: بازار را جستجو کنید. این امر درگرو جستجوی 
بازار، محصول، خدمت، گزینه های رسانه ای، رقابت، 
مشتریان، تکنولوژی، مزیت هایی که می تواند حاصل 

سازد و ترکیب شدن با شرکای بالقوه بازاریابی است.
بنویسید.  ها  مزیت  و  سودها  از  فهرستی   :)۲( گام 
فهرستی از مزیت هایی را که شرکت ارائه می کند، ایجاد 
کنید. این کار شامل دعوت کردن مشتریان به بحث و 
مشارکت در تکمیل فهرست با ذکر مزیت هایی است 
که شرکت قبلا آن ها را مزیت تلقی نکرده بود. با این 
فهرست، شرکت مزیت رقابتی خود را تعریف می کند. 
این ویژگی منجر به اتخاذ تصمیمات در مورد سیاست 

اصلی برنامه بازاریابی می شود.
گام )۳(: حربه های بازاریابی را که شرکت در حملات 
خود به کار خواهد گرفت، انتخاب کنید. در مورد ترتیب 
و اولویت به کارگیری و اجرای این حربه ها تصمیم 
گیری کنید. چه کسی مجری خواهد بود و حربه ها را 
پیگیری خواهدکرد و تاریخ دقیق اجرای هر حربه چه 

زمانی خواهد بود.
گام )۴(: برنامه بازاریابی طراحی کنید. بر اهداف خاص 
بازاریابی شرکت جهت دستیابی تمرکزکنید. مشتمل بر 
»استراتژی های خلاقی« که به طور اجمالی برای ارسال 

پیام به بازارهای هدف به کارگرفته می شوند.
کنید.  ایجاد  پارتیزانی  بازاریابی  تقویم  یک   :)۵( گام 
تصمیم گیری و اجتناب از حوادث از این طریق آسان 

تر خواهد شد.
گام )۶(: اصلاحات و تنظیماتی را با شرکای بازاریابی به 
شکل ترکیبی اعمال کنید. این کسب و کارها یا شرکا 
می توانند به تجارت از طریق افزایش عرضه بازار، ضمن 

به اشتراک گذاشتن هزینه های بازاریابی کمک کنند.
گام )۷(: حمله بازاریابی پارتیزانی را با اجرای حربه ها، 
آغاز کنید. هیچ دلیلی برای اجرای یکباره همه حربه 
ها وجود ندارد. حمله را با سرعتی مناسب هم از لحاظ 

هیجانی و هم از لحاظ مالی اجرا کنید.
گام )۸(: حمله را حفظ و پشتیبانی کنید. حمله یا 
عمل آنی و کوتاه، نتایج آنی ارائه می دهد. شرکتی 
ممکن است برنامه بازاریابی را با رویکردی بلندمدت 
مورد پرسش قرار دهد، دیگری ممکن است که آن را 

رها نکند. شرکتی ممکن است به حفظ و پشتیبانی از 
موقعیت حمله بچسبد، تا آنجا که با کسب اطمینان 
کاملی که مورد نیاز پارتیزان ها جهت پیروزی است، 

به نتیجه برسد.
ارزیابی و سنجش کنید. سنجش  را  )۹(: حمله  گام 
اثربخشی بازاریابی امری حیاتی است و اگر سازمانی 
آمار و ارقام را به اطلاعات بدل کند، می تواند اثربخشی 
بودجه بازاریابی را چند برابر کند. تنها با دریافتن نوع حربه 
های کاربردی و این که کدامیک نمی توانند ویژگی های 
مطلوب را حداکثر و ویژگی های نامطلوب را حداقل 
سازند، می توان سنجشی مناسب را انجام داد. ایده 
مناسب در این زمینه، آگاهی داشتن از کلیه حربه ها و 
به کارگیری آن هایی است که متناسب با کسب و کار 
هستند و سپس به کارگیری صرفا حربه هایی است که 

خود را در عمل به اثبات رسانده اند.
گام )۱۰(: حمله را در کلیه حوزه ها و زمینه ها بهبود 
بخشید. پیام، انتخاب رسانه، حربه ها و بودجه را بهبود 
بخشید. هرگز تغییر و تحول ایجاد نکنید، در عوض، 

بهبودهایی را صورت دهید.
با وجود ریشه دار بودن سیاست بازاریابی سنتی، مراحل 
و  ها  دستورالعمل  پارتیزانی،  بازاریابی  های  گام  یا 
راهنمایی هایی ارائه می کنند که می توانند معمای 
کارآفرین حذف  برای  را  بازاریابی  ابهامات  و  بازاریابی 
کنند. بازاریاب پارتیزانی می تواند به آسانی این مراحل را 
شخصا مدیریت و اداره کند. اصولی از بازاریابی پارتیزانی 
وجود دارند که سبک یک برنامه بازاریابی موفق را تعیین 
می کنند. آن ها شرکت را متمرکز بر وظیفه نگاه می 
ایده محوری حرکت  پیرامون یک  باید  دارند. شرکت 
کند، چرا که بازاریاب ممکن است از نردبانی غلط برای 
دست یابی به موفقیت بالارود. »انرژی باید توسط هوش 
به هنگام  هدایت شود.« سرمایه گذاری های خلاق 
تمرکز بر ایده ای محوری که توسط کل سازمان مورد 

توافق قرارمی گیرند، به خوبی عمل خواهند کرد.
این ایده محوری بازاریاب پارتیزانی را از طریق ساده 
سازی پیچیدگی ها، حذف ابهت و بزرگی و آرایش دادن 
گروهی از حربه های بازاریابی که یک شرکت باید آن 
ها را به منظور دست یابی به حداکثر سود با استفاده از 
حداقل سرمایه گذاری به کارگیرد، هدایت می کند. آیا 
این امر متفاوت از بازاریابی سنتی است؟ بله، در آن 
دسته شرکت هایی که بیشتر دارای کسب و کار سنتی 
هستند، واحدها و مشاورهای مختلفی برای وظایف 

گوناگون آن ها وجود دارد.
روابط عمومی، تبلیغات، پست مستقیم و سایر عناصر 
بازاریابی به اعضای مختلف ستادهایی نامربوط محول 
می شوند. در بسیاری از موارد، پیام های مختلفی 
جهات  به  را  شرکت  هویت  که  شوند  می  منتشر 
مختلفی می کشانند. خوشبختانه، پارتیزان این ویژگی 
افراطی را ندارد. ایده محوری، گامی را برای برنامه ای 
جامع تعیین می کند. با مجهز بودن به حربه های 
راستای  در  را  مستقیم  حملاتی  پارتیزان  بازاریابی، 

کسب سود طراحی می کند.

بازاریابی و فروش

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

راهکارهای اساسی اجرای بازاریابی چریکی

راه و مسکن جامعه

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

2 میلیون و 22٠ هزار نفر در طرح دریافت تسهیلات مرابحه کالا و خدمات ثبت نام کردند
دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی آمار ثبت نام کنندگان تسهیلات مرابحه کالا و خدمات را که از شنبه چهارم مرداد آغاز 
شد و روز پنج شنبه نهم مرداد پایان یافت، اعلام کرد. بر اساس این آمار، حدود 2 میلیون و 220 هزار نفر برای دریافت تسهیلات 

مرابحه کالا و خدمات ثبت نام کردند.
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محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

ورزشی

این روزها نوشتن درباره رویدادهایی که انجام نمی شود 
دشوار است. منظور حوزه ورزش است که کلا به محاق 
تعطیلی فرو رفته و سر بازگشت به دوران شادابی گذشته 
را ندارد.  در این برهوت خبری خبرنگاران و نویسندگان 
ورزشی هم چاره ای ندارند جز آنکه در حد توان و بضاعت 
خبرسازی و یا با تحلیل رخدادهای اندکی که اتفاق می 
افتد علاقه مندان این حوزه را از وقایع روز ورزش آگاه 
کنند. به عبارت دیگر این جمع پرتلاش و زحمتکش هم 
در فقدان مسابقات و رویدادهای ورزشی عملا دست بسته 
شده اند اما چه کسی است که از این جماعت مرغان 
عزا و عروسی یادی کرده باشد و به فکر آنان باشد؟ اگر 
قاطبه  از  را  نورچشمی ها  و  حساب معدودی سوگلی 
ورزشی نویسان جدا کنیم الباقی به اصطلاح از دوست 
و دشمن می خورند چرا که این جمع کثیر هیچ ملجا و 
پناهگاهی ندارند و وزارتخانه متولی اصلا اطلاعی از چند 
و چون زندگی ایشان ندارد. برای وزارت فرهنگ بود و نبود 
جامعه خبرنگار اهمیت چندانی ندارد. حداقل در حوزه 
رسانه های ورزش که چنین به نظر می رسد و دوغ و 
دوشاب برای آنان تفاوتی ندارد که اگر داشت در سالگرد 
درگذشت ناصر احمدپور که سرآمد این جمع بود فاتحه ای 
نثار می شد و یادی از او می کردند. البته دوستان همکار 
در همین نشریه سنگ تمام گذاشته و در منقبت آن مرد 
نکات فراوان یادآوری کرده بودند و نگارنده با وجود اینکه 
حتی یک روز با آن بزرگوار همکاری نداشتم اما به شهادت 
قلم شیوا و کلام صریح و بی پرده اش، اعتقاد راسخ دارم 
وی از معدود نویسندگان و خبرنگاران شجاعی بود در این 

وانفسا کمتر نظیر دارد.
این روزها مشکلات چنان فراوان است که حتی فرصت 
اندوه نیز فراهم نیست. بی تدبیری ها کار را به جایی 
رسانده که دغدغه حفظ جان، غم نان را از یادها برده است. 
در این آشفته بازار، نوشتن و گفتن از امید به فردا و آینده 

روشن بس دشوار اما به حکم وظیفه چاره ای نداریم جز 
آنکه همچنان از روشنایی بگوییم و سپیده دمی که شاید از 

پس ابرهای تیره و تار کدورت رخ بنماید.
به راستی دشوار است نوشتن از ورزشی که تار و پود آن از 
هم گسسته و اصل و فرع آن به یغما رفته است. جایی 
که قهرمانان جهان و المپیکش برسر هیچ به هم می تازند 
تا در کمیسیونی که به خودشان تعلق دارد به اختلاف بر 
خورند! به کجای این ورزش می توان دل بست وقتی می 
بینی پیشکسوتان و بزرگترها که باید در راس امور باشند و 
رسم جوانمردی و احترام و ادب را به جوان ترها بیاموزند 
به بهانه بازنشستگی خانه نشین می شوند؟ این بزرگترین 
ظلم به جامعه ورزش بود که مدیران با کفایت و نخبه را 
خانه نشین کردند تا کم تجربه ها میدان داری کنند. ورزش 
به حال خود رها شده و عده ای در این عرصه یکه تازی 
می کنند که باید سال ها رموز و زوایای آن را آموزش می 
دیدند و آنگاه به خدمت گرفته می شدند نه آنکه یک شبه 
ره صدساله را بروند و بی هیچ پیشینه مدیریتی روشن، سر 
از مناصب بالا در آورند. این مشکلی است که اکنون گریبان 
ورزش کشور را گرفته و به نظر نمی رسد با وضعیت موجود 

بتوان راه نجاتی برای آن متصور شد.
اعلام دوپینگ یکباره چند ورزشکار از یک رشته رزمی که 
سال های طولانی از آن به عنوان کم حاشیه ترین و موفق 
ترین یاد می شد شوک جدیدی به ورزش کشور وارد کرده، 

حال تصور کنید رئیس همان فدراسیون در مقام معاونت 
ورزشی وزارتخانه باید بر نظم و انضباط و حسن انجام کار 

کلیه فدراسیون ها نظارت کند!
ببینید چگونه آب از سرچشمه گل آلود است. تحت این 
پایه  اگر مسئول فلان رشته  نباید کرد؟  شرایط تعجب 
مدعی فتح الفتوح شود و کسب مدال های کم ارزش 
فلان تورنمنت درجه چندم را در تاریخ آن رشته بی نظیر و 

منتصب به خود کند!
درد ورزش ما یکی دوتا نیست بلکه به نوعی باید گفت خانه 
از پای بست ویران و اراده ای هم جهت بهبود اوضاع وجود 
ندارد. سال آینده مشعل بازی های المپیک توکیو روشن 
خواهد شد و تمام کشورهای جهان در این رویداد عظیم 
حضور پیدا می کنند. موفقیت دراین آوردگاه بی نظیر علاوه 
بر اینکه جایگاه ورزش کشورها را عیان می کند بلکه میزان 
توسعه یافتگی و پیشرفت دولت ها نیز به نوعی در همین 
میدان مورد سنجش واقع می شود. حال باید تصور کنیم 
ورزش ما در این بزرگترین میدان چندسال اخیر به کدامین 
جایگاه دست خواهد یافت. آیا ما کاری در حد و اندازه 
موفقیت در المپیک انجام داده ایم و از آن مهم تر آیا اصولا 
چنین عزمی برای رسیدن به موفقیت در توکیو وجود دارد؟ 
ذکر حکایت و شاهد مثال در این خصوص بسیار است اما 
فعلا به همین مقدار بسنده می شود و امیدوار به اینکه 

زعمای قوم تدبیری برای بهبود بیندیشند.

دیدگاه

شرح بی سر و سامانی ورزش؛

عزمی برای بهبود اوضاع ورزش وجود دارد؟

مس رفسنجان به فینال لیگ برتر فوتسال زنان رسید
دور برگشت نیمه نهایی لیگ برتر فوتسال زنان صبح صبح دیروز به میزبانی باشگاه مس رفسنجان برگزار شد که در پایان تیم مس 
با ۲ گل »سحر زمانی« مقابل هیات خراسان رضوی به برتری رسید. این دیدار با نتیجه ۲ بر یک به نفع میزبان به پایان رسید و تیم 

فوتسال زنان مس رفسنجان با این نتیجه به فینال لیگ برتر رسید.

حرکت ارزشمند غلامرضا محمدی سرمربی تیم ملی کشتی آزاد؛

خادمی: حضور غلامرضا خان محمدی، دلگرمی و انرژی مضاعفی به تیم ما داد
در دیدار دو تیم خیبر خرم آباد و کاسپین قزوین، از 
سری مسابقات هفته بیست و سوم لیگ دسته دوم 
کشور، حرکتی ارزشمند از سوی یکی از افتخارآفرینان 

کشتی وطن انجام شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، غلام رضا محمدی سرمربی 
خرم آبادی تیم ملی کشتی آزاد ایران و یکی از عنوان 
داران جهانی سال های نه چندان دور کشتی ایران، 
باحضور در استادیوم تختی، به تماشای دیدار تیم 

محبوب زادگاهش نشست.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد، باحضور در جمع اعضای 
باشگاه خیبر خرم آباد، با ایجاد انگیزه برای این تیم 
لیگ  به  صعود  و  قهرمانی  کورس  در  که  پرهوادار 

آزادگان هم است، آرزوی موفقیت و سعادت کرد.
تواند  می  محمدی  غلامرضا  خوب  کار  این  قطعا 

دلگرمی برای دیگر ورزشکاران لرستانی باشد.

گفتنی است، تیم خیبر خرم آباد، با تفاضل گل کمتر 
نسبت به تیم صدرنشین، در رده دوم جدول رده بندی 
قرار گرفته است و یکی از شانس های اصلی صعود به 

لیگ دسته یک است.
خرم  خیبر  موفق  و  جوان  سرمربی  خادمی  مهرداد 
آباد هم درخصوص حضور غلام رضا محمدی گفت: 
اقای محمدی یکی از بزرگان ورزش کشور و شهر خرم 
لرستان  استان  برای  ارزشمند  افتخاری  و  است  آباد 

محسوب می شود.
درکنار  همیشه  محمدی  خان  غلامرضا  افزود:  وی 
مجموعه خیبر حضوری دلگرم کننده و موثر داشته 
نیاز به حمایت داشته  اند، و هر زمانی که تیم ما 
است، ایشان بزرگی کرده اند و اولین نفر در کنار ما 
بودند و دیروز هم باحضورشان ما را غافلگیر و صد 

البته خوشحال کردند.

سرمربی تیم خیبر تصریح کرد: حضور جناب عبدی 
مدیرعامل محترم باشگاه و غلام خان محمدی، انرژی 
مضاعفی به مجموعه ما داد و با ورودشان به ورزشگاه 
تختی، جو روانی بسیار مطلوبی برای تیم ما ایجاد شد 
و خوشحالیم که توانستیم با سه امتیاز کامل دیدار را 
به پایان برسانیم و جواب زحمات گرانقدر این دو عزیز 

دلسوز را به درستی بدهیم.
خادمی افزود: بازی های آینده تیم ما بسیار حساس 
ورزشکاران،  ی  همه  امیدواریم  هستند،  حیاتی  و 
استان  ورزش  و  خیبر  داران  دوست  و  هنرمندان 
لرستان در این برهه حساس، که یکی از مهم ترین 
دوران باشگاه خیبر خرم آباد است، مانند غلامرضا خان 
محمدی درکنار ما باشند تا به امید خدا بتوانیم به 
رویای لیگ یکی شدن برسیم و هدیه ای درخور به 

تمامی همراهان خیبر داده باشیم.

گفت و گو

»اعظم غلامی«:

به خاطر سیدجلال حسینی
 به من اهانت شد!

سرمربی تیم فوتبال زنان ملوان گفت: سیدجلال حسینی برادر 
همسرم است و بدلیل قهرمانی پرسپولیس در صفحه  شخصی 
برای او تبریک فرستادم و برخی از این مطلب سوء استفاده  و 
در صفحه های دیگر منتشر و به من اهانت کردند که ملوانی 

نیستم و باید از این تیم بروم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، اعظم غلامی روز 
گذشته با اعلام این مسئله عنوان کرد: سیدجلال حسینی با 
هشت قهرمانی پرافتخارترین بازیکن پرسپولیس و نیز بردار 
همسرم است. به همین دلیل در صفحه شخصی خود به او 
تبریک گفتم و نام او را تگ کردم و عنوان نکردم که چه نسبتی 
با او دارم اما  یک نفر این مطلب را در سایت هواداران ملوان 
منتشر کرد. این کار سبب شد تا در مقابل ملوان قرار بگیرم و 
باشگاه را تحت فشار بگذارند. هواداران نمی دانند که چه نسبتی 
با حسینی دارم به همین دلیل همه عنوان کردند که این مربی 

پرسپولیسی است و ملوانی نیست و باید از ملوان برود.
وی افزود: سیدجلال حسینی فوتبال را از ملوان شروع کرد و با 
هر تیمی بوده به قهرمانی رسیده است. حال هواداران می گویند 
غلامی را قبول نداریم و باید برود. این موضوع از طریق پلیس 
فتا پیگیری و شکایت کردم. تمامی انزلی چی ها این پست را 
دیده اند اما دلیلش را نمی دانند و از من خواستند تا توضیح 
دهم و اکنون به شما می گویم. باید اخلاق مدار بودن را ترویج 
دهیم. حتی قهرمانی شهرداری بم را تبریک گفتیم. زیرا این تیم 
تمام تلاش خود را کرده و بهترین نتیجه را به دست آورده است.
سرمربی تیم ملوان انزلی عنوان کرد: فصل گذشته با شرایط 
ویژه ای وارد باشگاه ملوان شدم و سال هاست به عنوان نماینده 
و ناظر سازمان لیگ و فدراسیون فعالیت می کنم. ۱۳ سال پیش 
سرمربیگری را کنار گذاشتم و از آن به بعد مدرسه فوتبال داشتم 
و در رده پایه کار می کردم و با سازمان لیگ در بخش برگزاری 
مسابقات همکاری داشتم. چون مریم ایراندوست نمی خواست 
با ملوان کار کند، باشگاه ملوان هفته بعد از برگزاری اولین دور 
مسابقات لیگ به من پیشنهاد داد تا هدایت تیم را برعهده 
بگیرم. در واقع بازی بم را از دست دادیم و بازیکنی نمانده بود 
و بازیکنان قدیمی هم از تیم جدا شده بودند. به همین دلیل 

تیم ملوان شاکله اصلی خود را از دست داده بود.
وی ادامه داد: با حمایت مالک جدید باشگاه ملوان و همت 
بازیکنان بومی و جوان تیم توانستیم در این فصل هم بازی 
کنیم. گرچه تا هفته هجدهم لیگ برتر هفتم شدیم اما چهار 
بازی پیش رو با تیم هایی بود که می توانستیم آنان را ببریم و 
حداقل به رده پنجم برسیم اما با رده هفتمی لیگ را بستیم. 
بودن در کنار بازیکنان لذت بخش بود زیرا با تعصب برای پیراهن 
خود می جنگند. برای فصل جدید هم مدیرعامل باشگاه ملوان 

از من برنامه خواست.
غلامی عنوان کرد: هر چند شرایط برای برگزاری لیگ به دلیل 
در  باید  شود.  تعطیل  فوتبال  نباید  اما  است  سخت  کرونا 
وضعیت جدید برنامه ریزی و بازی ها را برگزار کنیم. هر چند 
برخی از تیم ها از نظر امکانات ضعیف هستند زیرا حمایت 
نمی شوند چه برسد به آنکه با رعایت پروتکل در فصل آینده 
شرکت کنند. باشگاه ها تعهد کنند که اگر نمی توانند در لیگ 
شرکت نکنند. در حال حاضر تنها سرمربیان برای تیم ملوان، 
ایراندوست هستیم. ترجیح می دهم مدرس فوتبال  من یا 
باقی بمانم. هر چند اجازه نمی دهیم ملوان با این قدمت به 
دلیل نبود سرمربی منحل شود. ما انزلی چی متعصب به ملوان 

هستیم تا این تیم در جایگاه واقعی خود قرار بگیرد.

بانوان
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ورزشی

از  تربیتی  ای  است. شيوه  فرهنگي  مقوله  يك  ورزش 
شخصيت انسانی و البته يك ضرورت اجتماعي و آينه 
تمام نمای نهادهاي ارتباطی! مجموعه ای از باورها و 
شايد مفروضات انسانی كه قادر است براساس ارزش ها و 
هنجارهای مطلوب جامعه، اخلاق و كاركردهای اجتماعي 

را شكل دهد.
با اين مقدمه كوتاه مي خواهم بگويم و بپرسم،چرا با 
وجود اینکه در خصوص مولفه های فرهنگي در ورزش 
بحث هاي جدی مطرح است اما وقعی  برآن نهاده نمي 
شود؟ تا كي بايد محيط ورزشگاه های ما مورد هجمه 
افراد بي تربيت قرار داشته باشد؟ مسئول نظارت بر آن 

ها كيست؟
مگر نه اين است كه تقويت ارزش ها باید با تعليم و تعلم 
و تسری روحيه پهلوانی و بزرگ نمايي فرهنگ و ادب 
پهلوانانی چون پوريای ولي و غلامرضا تختی )كه سال 
هاست داعيه آن را داريم( شكل بگيرد؟ در كدام زمين 
مسابقه به ياد داريد گوشه اي از چنين مدلی آن هم در 
جامعه ای كه نماد ايرانی و اسلامی دارد! شكل بگيرد و 

هويدا شود؟
تا چه زمانی بايد اتفاقات و رفتارهاي حاكم بر ورزش و 
اساسا فوتبال ما كه از بازه بيشتری از مخاطب پذيری 
برخودار است، همواره در مقايسه با آنچه در جهان فوتبال 
به وقوع می پيوند فاصله اي آشكار داشته باشد و حسرت 

به دل بمانیم؟

خشن ترين بازيكن بارسلون يعني پويول يادتان هست؟ 
قرار  بازيكن حريف  نوازش  ديديد وقتي صورتش مورد 
گرفت و همبازيانش به سمت بازيكن حريف حمله ور 
شدند، چه رفتار مردانه ای با بازيكن خاطي داشت و چگونه 
از تعرض ساير همبازيانش به بازيكن حريف خودداری 
كرد؟ اگر همين اتفاق در فوتبال ما نه براي كاپيتان بلكه 
اگر براي يك بازيكن معمولي اتفاق می افتد شاهد چه 

ماجرايی می شديم؟
جام  دريافت  هنگام  به  پويول  همين  آيد  مي  يادتان 
قهرمانی اروپا )كه افتخاری به ياد ماندني براي هر بازيكنی 
به شمار مي رود( اين افتخار را در يك روز به ياد ماندنی 
به آبيدال همبازی سرطانی خود پيشكش مي كند. اما 
در فوتبال ما كه داعيه الگوهاي پهلوانی آن هم از مدل 
ايرانی-اسلامي دارد چقدر شاهد چنين تصويری بوده ايم ؟ 

آيا اساسا چنین چیزهایی را بلديم؟
در فوتبالی كه هنوز بر اثر يك اشتباه داوري -كه امري 
بديهي در فوتبال قلمداد مي شود- دنبال داور مي كنيم، 
فرهنگ و اخلاق چه جايگاهی دارد؟ ساده تر بگويم -تا 
زماني كه تعريف درستی از فرهنگ و اخلاق ورزشی و 
ايضا اخلاق حرفه ای وجود نداشته باشد و متوليان امر 
احساس مسئوليت نكنند و نظارتی وجود نداشته باشد! 
چه در شرايط  ميهمان و چه ميزبان، هنوز سينه می 
درند و پيراهن پاره مي كنند و واژه فرهنگ فقط سر درب 
تابلوی باشگاه ها خودنمايی خواهد كرد! نمي دانم... نمی 
دانم تا كی فرهنگ بايد حلقه مفقوده ورزش باشد؟ خط 
كش اندازه گيری عملكرد فرهنگي ورزش و اساسا فوتبال 
ما چيست؟ متولی تعيين ارزش ها و منشور اخلاقی و 
نظارت بر آن كيست؟ معاونت فرهنگی وزارت ورزش يا 

كميته اخلاق فدراسيون فوتبال؟
آيا آقايان )!( مطلع هستند در ليگ های پايين تر از ليگ 
برتر همواره چه اتفاقاتی به وقوع مي پيوندد كه هر بيننده 
ای از بيان آن شرم دارد!؟ به جرات می گويم! فرهنگ و 

ارزش های فرهنگی در فوتبال ما انگار هيچ محلي از اعراب 
نزد متوليان ورزش ندارد و انگار تابوتی است كه مرده ای در 
آن نيست  و گريه كردن هم فايده ندارد! چون حساسيت 
و دغدغه ای نسبت به آن ندارند، چون هنوز اهميت آن 

را درك نكرده اند.
جالب است با وجود معاونت فرهنگی در وزارت ورزش و 
كميته اخلاق و کمیته صیانت در فدراسيون فوتبال )!( 
هنوز در ليگ های دسته اول و دسته دوم به سادگی 
هرچه تمام ارزش های فرهنگی توسط يك عده افراد 
معلوم الحال كه عنوان مربی و سرپرست و نماینده تام 
الاختیار و دستيار و... را يدك مي كشند، به حراج گذاشته 
می شود! فراكسيون ورزش مجلس جديد بايد به اين 
موضوع ورود كند. موضوعی كه وزير ورزش را به خواب 

برده يا خودش را به خواب زده است!
البته منكر اين نيستم كه فرهنگ ورزش ما متاثر از فرهنگ 
غالب جامعه امروز كشور است و هنجارشكنی، ريشه های 
اجتماعی و خانوادگی دارد اما در خانواده فوتبال متاسفانه 

فرزند ناخلف بسيار دارد؛ مثل تیم گل ریحان- بادران...

حرف آخر

چوب حراج به اخلاق در فوتبال؛

آقای سلطانی فر آسوده بخواب!

قلعه نویی غایب بزرگ دیدار استقلال و سپاهان
»سیامک قلیچ خانی« در خصوص دلیل غیبت »امیر قلعه نویی« در نشست خبری قبل از دیدار با استقلال، اظهار داشت: او ساعت 
یک و نیم شب پس از بازی با صنعت نفت دچار حمله عصبی شد. قلعه نویی در حال حاضر مشکل خاصی ندارد اما پزشکان تاکنون 

مجوز لازم برای نشستن روی نیمکت را به سرمربی ما ندادند.

»معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی«: 

در جریان درمان اصغر فیض آبادی خبرنگار پیشکسوت هستیم

شهادت رئیس بیمارستان امام )ره( آمل بر اثر کرونا

معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعی با تبریک اعیاد قربان و غدیر گفت: در آستانه 
روز خبرنگار ضمن احترام به جامعه رسانه ای کشور 
و تبریک روز خبرنگار جا دارد یادی کنیم از شهدای 
 17 که  صارمی  محمود  شهید  خصوص  به  خبرنگار 
مردادماه 77 در حین انجام ماموریت و ارسال اخبار از 
جنگ داخلی افغانستان توسط طالبان به شهادت رسید 

و ادای احترام می کنیم به تمام شهدای عرصه خبر.
دکتر ابراهیم صادقی فر افزود: خبرنگاران عاشق این 
حرفه بسیار حساس و دشوار هستند و تمام خطرات را 
به جان می خرند تا مردم را از ٱخرین اتفاقات و اخبار 

روز مطلع  کنند.
وی با بیان اینکه یکی از خبرنگاران پیشکسوت اکنون 
به دلیل عارضه مغزی در بیمارستان بستری است و 
بنده تلفنی جویای احوال وی از طریق همراهانش قرار 
دارم و در تلاش هستیم تا با حضور در بیمارستان از 
نزدیک در جریان روند درمان اصغر فیض ٱبادی قرار 

بگیریم.
صادقی فر افزود: فعلا منتظریم تا پزشک متخصص 
و تیم پزشکی حضرت رسول نظر نهایی خود را درباره 
کاری  و  کمکی  هر  و  بدهند  وی  وضعیت  آخرین  
در جهت بهبود این زحمت کش عرصه مطبوعات و 

خانواده وی لازم باشد انجام بدهیم.
معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعی در پایان گفت: اگر چه کرونا تمام امور را 
تحت تاثیر قرار داده ولی ما این موقعیت را تبدیل 
به فرصتی کردیم تا مجموعه های ورزشی و اقامتی 
ترین آن ها ورزشگاه  بازسازی کنیم که شاخص  را 
کارگران شهید معتمدی، در جنوب تهران است که 
بهترین فضاها را اکنون برای استفاده جامعه کارگری 
طی  وصعیت  بهبود  با  انشاله  و  داریم  اختیار  در 
مراسمی خاص این مجموعه مورد بهره برداری قرار 

خواهد گرفت.

رئیس بیمارستان امام خمینی )ره(، دومین شهید 
سلامت شهرستان آمل و یازدهمین شهید سلامت 
استان مازندران در خط مقدم مبارزه با کووید ۱۹ شد.
به گزارش »دنیای هوادار« و بر اساس اعلام روابط 
بهرام  مازندران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی 
طهماسبی شهید مدافع سلامت ۱۴ روز با بیماری 

کرونا دست و پنجه نرم کرد و ظهر امروز به شهادت 
رسید.

پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیات  عضو  وی 
مازندران و از جانبازان هشت سال دفاع مقدس که 
بر اثر ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان مسیح 
اثر ضایعات ریوی  دانشوری تهران بستری بود بر 

آفرین تسلیم  به جان  بیماری جان  این  از  ناشی 
کرد.

همچنین رئیس دانشگاه علوم پزشکی مازندران با 
صدور پیامی، شهادت دکتر طهماسبی عضو هیات 
علمی دانشگاه و رئیس بیمارستان امام خمینی)ره( 

آمل را تسلیت گفت.

دریچه

مکث

فوتبال چرک!
سعید شفیعیان

نویسنده

وقتي صفايي فراهاني و تيم مقتدرش فوتبال ما را از خطر 
تعليق نجات دادند كسي باور نمي كرد دوباره فوتبال ما از 

سوراخي گزيده شود كه قبلا بارها و بارها گزيده شده است.
تسلط تشنگان شهرت و استفاده آن ها از نردبان مظلوم فوتبال 
براي دست يافتن به كرسي هاي نان آور از يك طرف و دست 
دادن آن ها با دلالاني كه از فوتبال فقط چشم به ترانسفر بازيكن 
و »منيجر« شدن و درصدهاي  دلاري اش دوخته اند جو غالب 
و قبضه فوتبال ما را به دست كساني سپرده است كه ديگر 

جايي براي علي دايي و علي كريمي هاي فوتبال ما نيست.
اين يعني اينكه فوتبال ايران به ورطه  تباهي و فساد روزافزوني 
كشيده شده كه اگر به داد نفس هاي آخرش نرسند بزرگترين 
نماد انسجام اجتماعي و مردمي ما با الگوهاي جهاني آن نابود 

خواهد شد.
فوتبال تنها يك ورزش نيست بلكه يك نماد و فولكلر جهاني با 
زبان جهاني و فرهنگ مشترك جهاني است كه  عناصر داخلي 
يك جامعه را به هم نزديك و آن ها را با همه دنيا از شاخ آفريقا 
تا جنوب استراليا و آمريكاي لاتين و شرق آسيا پيوند مي دهد 
فوتبال يك پديده كم خرج و بسيار دست يافتني است كه تنها 
نود دقيقه آن تا هفته ها و بلكه قرن ها دل ملتي را با ثبت 

لحظه اي به ياد ماندني شاد مي سازد.
گل »روژه ميلاي« كامروني به انگليس و گل »حميد استيلي« 
به آمريكا در جام هاي جهاني تنها يك گل فوتبالي نبود بلكه 
پاسخ دندان شكن ملتي بود كه سال ها تازيانه تيم بازنده را 
بر »کُرده« خود حس مي كردند و حالا در جنگي شيرين پاسخ 
تازيانه را با گل مي دهند تا جنگ از زمين رخت بربندد و صلح 

و زيتون بورس بازار باشد.
حضرات فدراسيون نشين بياييد اين فوتبال را ببش از اين چرك 
نكنيم پول همه جا هست. شهرت را هر جايي مي توان يافت. 
شرافتا تنها دلخوشي مردم در اين اوضاع سخت و جانفرسا را 

نگيريد؛ البته اگر شرافتي هست...

جدایی گریزمان از بارسلونا 
غیرممکن نیست

در صورت داشتن شانس برای خرید نیمار، آنتوان گریزمان 
می تواند در تابستان امسال راهی پاری سن ژرمن شود.

تابستان سال گذشته بود که بارسلونا بعد از کش و قوس 
از  گریزمان  آنتوان  به جذب  موفق  نهایت  در  فراوان  های 
اتلتیکومادرید شد، اما اولین فصل حضور ستاره فرانسوی در 
نوکمپ چندان رضایت بخش پیش نرفته و این بازیکن در 
3٥ بازی تنها موفق به زدن 14 گل شده است. نشریه اسپورت 
مدعی شد هنوز هم امکان جدایی آنتوان گریزمان از بارسلونا 

وجود دارد.
بارسلونا در دو سال اخیر به شدت برای خرید نیمار از پاری 
سن ژرمن تلاش کرده و در نهایت ناموفق بوده است. اما 
اگر باشگاه فرانسوی حاضر به مبادله بازیکن باشد، بارسلونا 
به سرعت زمینه انتقال آنتوان گریزمان به فرانسه برای خرید 
نیمار را فراهم می کند. بارسا از لحاط مالی در شرایط خوبی 
قرار ندارد و تنها در این صورت می تواند نیمار را جذب کند. 
جوزپ بارتومئو، رئیس باشگاه بارسلونا چندی قبل اعتراف کرد 
پرداخت مبلغ جذب نیمار در این تابستان غیرممکن است 
و شیوع ویروس کرونا باعث ضرر 200 میلیون یورویی این 

باشگاه شده است.
همچنین اگر تیم دیگری نیز پیشنهاد مالی رضایت بخشی 
برای بارسلونا ارسال کند، آنها مشکل با فروش آنتوان گریزمان 
در تابستان پیش رو نخواهد داشت. راه حلی که البته با 
توجه به عملکرد نه چدان خوب گریزمان و البته مشکلات 
مالی حاصل شده برای تمام تیم ها در ماه های اخیر تقریبا 

غیرممکن به نظر می رسد.
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